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Protokół z XLIX sesji 

Rady Powiatu Sokołowskiego 

z dnia 28 czerwca 2023 r. 

 

Obecni wg sporządzonej listy obecności, załącznik nr 1.  

Nieobecni radni: Leszek Iwaniuk, Wojciech Jańczuk, Jarosław Misiak, Grzegorz Kobyliński, 

Jarosław Puścion.     

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Odziemczyk o godz. 11 00 otworzył XLIX sesję 

Rady Powiatu Sokołowskiego. Stwierdził na podstawie listy obecności, że w sesji bierze udział 

12 radnych, zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady sesji są 

nagrywane i transmitowane.  

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wnioski do porządku obrad.    

3. Zapytania mieszkańców Powiatu. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja z działalności 

Zarządu Powiatu za okres międzysesyjny.  

5. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu – debata.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego wotum zaufania.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Sokołowskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Powiatu 

Sokołowskiego za 2022 rok.        

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, po zapoznaniu się z: 

 a/  sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 b/  sprawozdaniem finansowym Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 c/  opinią RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 d/  informacją o stanie mienia Powiatu Sokołowskiego;  

 e/ opinią Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Sokołowskiego wraz z wnioskiem w sprawie 

absolutorium   dla Zarządu Powiatu Sokołowskiego;  

 f/  opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Sokołowskiego.    

10. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Miastu Sokołów Podlaski 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Rozbudowa 

drogi powiatowej nr 4228W (ul. Fabryczna) na odcinku od granic Miasta Sokołów Podlaski 

do skrzyżowania z drogą krajową nr 62 (ul. Węgrowska) tj. od km około 8+105 do km około 

9+775”.  

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) w miejscowości Wólka 

Okrąglik, gm. Kosów Lacki od km 4+740 do km 5+735”. 
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12. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 4220W na odcinku Grzymały – Kutyski, gm. Kosów Lacki o długości 

2,300 km.  

13. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) – ul. Małkińska w Kosowie 

Lackim od km 0+830 do km 1+825”.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Sokołowie Podlaskim. 

15. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

17. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      

18. Sprawy różne.   

19. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu.   

20. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. 2  

Wnioski do porządku obrad. 

W imieniu Zarządu Powiatu Ryszard Domański wicestarosta zgłosił wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad jako pkt 14 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 3908W w obrębach Kurowice i Kolonia Kurowice, na odcinku o długości 

około 2,290 km (od drogi krajowej nr 63 do miejscowości  Paderewek – do granicy Gminy 

Sabnie).”, jako pkt 15 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania 

zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3919W relacji Stasin – Kurowice, na odcinku o długości około 0,567 km”.  

Nie zgłoszono innych wniosków do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad jako pkt 14 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania 

z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

3908W w obrębach Kurowice i Kolonia Kurowice, na odcinku o długości około 2,290 km (od 

drogi krajowej nr 63 do miejscowości Paderewek – do granicy Gminy Sabnie).”.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 2.  

   Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad jako pkt 15 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania 

z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

3919W relacji Stasin – Kurowice, na odcinku o długości około 0,567 km”.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 3.  

Nie zgłoszono innych wniosków do porządku obrad.  
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Porządek sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wnioski do porządku obrad.    

3. Zapytania mieszkańców Powiatu. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja z działalności 

Zarządu Powiatu za okres międzysesyjny.  

5. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu – debata.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego wotum zaufania.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Sokołowskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Powiatu 

Sokołowskiego za 2022 rok.        

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, po zapoznaniu się z: 

 a/  sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 b/  sprawozdaniem finansowym Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 c/  opinią RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022r.; 

 d/  informacją o stanie mienia Powiatu Sokołowskiego;  

 e/ opinią Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Sokołowskiego wraz z wnioskiem w sprawie 

absolutorium   dla Zarządu Powiatu Sokołowskiego;  

 f/  opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Sokołowskiego.    

10. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Miastu Sokołów Podlaski 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Rozbudowa 

drogi powiatowej nr 4228W (ul. Fabryczna) na odcinku od granic Miasta Sokołów Podlaski 

do skrzyżowania z drogą krajową nr 62 (ul. Węgrowska) tj. od km około 8+105 do km około 

9+775”.  

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) w miejscowości Wólka 

Okrąglik, gm. Kosów Lacki od km 4+740 do km 5+735”. 

12. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 4220W na odcinku Grzymały – Kutyski, gm. Kosów Lacki o długości 

2,300 km.  

13. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) – ul. Małkińska w Kosowie 

Lackim od km 0+830 do km 1+825”.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania z zakresu 

inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3908W 

w obrębach Kurowice i Kolonia Kurowice, na odcinku o długości około 2,290 km (od drogi 

krajowej nr 63 do miejscowości Paderewek – do granicy Gminy Sabnie).” 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania z zakresu 

inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3919W 

relacji Stasin – Kurowice, na odcinku o długości około 0,567 km”.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Sokołowie Podlaskim. 

17. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

19. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      

20. Sprawy różne.   

21. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu.   

22. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. 3 

Zapytania mieszkańców Powiatu. 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 4 

Starosta Elżbieta Sadowska przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 

Powiatu oraz informację z działalności zarządu powiatu za okres międzysesyjny, (załącznik nr 

4 do protokołu). Następnie starosta podsumowała pracę zarządu powiatu za rok 2022 i 

przedstawiła działania w 2023 r. (pisemne podsumowanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu).       

Przewodniczący Rady poinformował o przedłożonym dla radnych harmonogramie 

prac naprawczych na drogach powiatowych pracowników sekcji drogowej z Wydziału Dróg 

Publicznych.   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym temacie.  

Radny Ł. Śmiejkowski powiedział, że w tym harmonogramie nie widzi Gminy 

Ceranów, zapytał, czy w Gminie Ceranów nie są przewidziane naprawy dróg.   

M. Zubow kierownik Wydziału Dróg Publicznych powiedziała, że w tej gminie też 

będą dokonywane naprawy, za chwilę uzupełni ten harmonogram, przeprosiła za pomyłkę.  

Radna Longina Oleszczuk powiedziała, że środków pozyskanych przez powiat w roku 

2022 i w latach wcześniejszych jest wiele, zapytała kto merytorycznie jest odpowiedzialny za 

przygotowywanie wniosków o dofinansowanie, za ich rozliczenie, za wykonanie 

sprawozdania, i czy te osoby, które odpowiedzialnie i ciężko pracowały zostały w jakiś sposób 

nagrodzone. 

Wicestarosta powiedział, że wnioski są przygotowywane o aplikację środków 

zewnętrznych przez trzy wydziały: przez Wydział Oświaty i Zdrowia, dotyczy to SP ZOZ,  

Wydział Inwestycji, Rozwoju i Promocji, Wydział Dróg Publicznych, Wydział Komunikacji 

(jeśli chodzi o przewozy), w zależności z którego źródła aplikujemy o środki.  

Radna L Oleszczuk ponownie zapytała, czy te osoby, które pracowały ciężko przy 

projektach zostały w jakiś sposób dodatkowo wynagrodzone.  

Wicestarosta powiedział, że na tę część pytania odpowie starosta. 

Radna L. Oleszczuk zapytała, z czyjej winy nastąpiło niedoszacowanie subwencji 

oświatowej. Następnie odniosła się do pisma jakie złożyła w sprawie pracowników starostwa 

powiatowego. Jest zaniepokojona rotacją pracowników, od 1 stycznia 2019 roku do 31 maja 

2023 roku ze starostwa odeszło z różnych przyczyn 67 osób, zatrudniono 69 osób. Część są to 
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naturalne odejścia jak emerytura czy wygaśnięcie umowy o pracę, ale dużo jest też różnego 

typu rozwiązań umów. Gro z tych umów to jest za porozumieniem stron. Wie, że tak się umowy 

rozwiązuje, bo jak się chce pracownika zwolnić, to się go „syga”, albo mówi, że albo 

rozwiązujesz umowę za porozumieniem stron, albo inaczej to załatwimy. Jest tym 

zaniepokojona. Nie neguje merytorycznego przygotowania pracowników, którzy zostali 

przyjęci w zamian za tych którzy odeszli. Natomiast nigdy nie słyszała przedstawienia 

chociażby nowych kierowników wydziału. Ma poważne zastrzeżenia co do traktowania 

pracowników i rady. Powinniśmy być informowani o kierownictwie. Pytała o pracę pani 

skarbnik i dodatki, bo krążą różne „legendy” i chciała to sprawdzić u źródła. Rzeczywiście pani 

skarbnik dostała dodatek specjalny między innymi za to, że rozlicza projekty z 

dofinansowaniem. Też dostała dodatek, nie wie w jakiej wysokości, o to nie pytała,  za to że 

nadzorowała finanse SP ZOZ w 2022 roku. Zapytała, po co nam była firma zewnętrzna, skoro 

mieliśmy wewnętrzny nadzór. Zatrudniliśmy firmę zewnętrzną i oba podmioty zostały 

nagrodzone.  Chciałaby zapytać starostę czy to był jednorazowy dodatek specjalny za wszystkie 

pełnione zadania, czy były jeszcze inne dodatki.   

Wicestarosta powiedział, że odniesie się do części pytań, porozumienie stron nie jest 

to i nie dotyczy tylko chęci zwolnienia pracownika, jest to prośba pracownika o przejście do 

innej pracy i możliwość zmiany pracy. Nie było takiej sytuacji, że był pracownik do czegoś 

zmuszany.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że taką wolę wyraziło dość dużo osób nie wie, czy 

w tym nie ma trochę winy pracodawcy, że nie utrzymał osób merytorycznych, że wolały odejść 

gdzie indziej i czy czynniki wewnętrzne nie spowodowały tego, że osoby z kilkunastoletnim 

stażem pracy postanowiły zmienić pracę.  

Wicestarosta powiedział, że możemy długo dywagować, natomiast zmiana pracy nie 

dotyczy tylko atmosfery, bo ona się bardzo liczy i jest potrzebna, ale też i gratyfikacji. Są 

pracodawcy, którzy oferują większe wynagrodzenia niż są w starostwie. To jest element, który 

pracownicy biorą przeważnie pod uwagę.  

Radna L. Oleszczuk powtórzyła pytanie do starosty, kto merytorycznie 

odpowiedzialny jest za przygotowanie wniosku o dofinansowanie. Na to pytanie uzyskała 

odpowiedź. Natomiast pytała, czy te osoby, które natrudziły się przy przygotowywaniu 

poprawnie wniosków, czy te osoby otrzymały z tego tytułu nagrody, czy dodatki.   

Starosta powiedziała, że odnosząc się do pytania radnej, to pracownicy na 

poszczególnych stanowiskach mają przypisane określone zadania. Są wydziały bardziej 

techniczne i są wydziały jak inwestycji i promocji powiatu. W ramach tych wydziałów 

przygotowywane są wnioski. To nie jest tak, że tylko dany wydział pracuje nad 

przygotowaniem wniosku, informacje i materiały pochodzą z różnych wydziałów. Nad tym nie 

pracuje jedna lub dwie osoby, tylko pracuje większy sztab ludzi. Za każdy ruch nie nagradzamy, 

oczywiście płyną słowa podziękowań. Jeśli ta praca wykracza i wymaga większego 

zaangażowania to są przydzielane dodatki. W tym roku żadnych nagród nikt nie otrzymał. W 

roku poprzednim starała się poprawić wynagrodzenia i wynagrodzenia wzrosły na poziomie 

15-20%.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że w odniesieniu do tego pisma jakie otrzymała, to 

pani skarbnik taki dodatek otrzymała.  

Starosta odpowiedziała, że tak, dostała.   

Radna L. Oleszczuk zapytała, czy również została wyróżniona nagrodą.   

Starosta odpowiedziała, że dodatek, a nagrody nie otrzymała za 2022 rok.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu – debata (załącznik nr 6 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęły żadne zgłoszenia od 

mieszkańców w kwestii zabrania głosu w debacie. Następnie otworzył dyskusję w tym temacie.  

Radna L. Oleszczuk poprosiła, aby zerknąć na ten dokument i powiedzieć, za który 

rok jest ten raport, w uchwale są dwie daty, we wprowadzeniu jest też kilka dat. Prosi o 

ogłoszenie przerwy, aby skorygować te zapisy.  

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwę w obradach.   

Wznowienie obrad po przerwie.  

Przewodniczący Rady poinformował o omyłkach pisarskich jakie pojawiły się w 

uchwale zarządu powiatu i we wprowadzeniu na str. 3 raportu. Zapytał członków zarządu, czy 

informacje znajdujące się w tym raporcie dotyczą roku 2022.  

Wicestarosta R. Domański powiedział, że wszystkie wartości jakie są zawarte w 

raporcie opisowe jak i cyfrowe dotyczą roku 2022. Omyłki zaistniały niezawinione, są to 

literówki.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w tej sytuacji wprowadzenie poprawek nie ma 

tu prawnego uzasadnienia. Zapytał, czy może nastąpić takie rozwiązanie, że otrzymają radni 

poprawione strony i uznamy, że sprawa została naprawiona.   

Radca prawy urzędu Witold Kosowski powiedział, że sam raport nie jest załącznikiem 

do uchwały, więc nie ma podstaw do głosowania poprawek do tego raportu. To jest zwykła 

omyłka pisarska.  

Przewodniczący Rady powiedział, że otrzymaliście państwo prawidłową stronę tego 

raportu.          

Wicestarosta podziękował radnej za zauważone pomyłki pisarskie, dodał, że czytając 

raport skupiamy się na opisach inwestycji i na sprawach cyfrowych o wielkości środków 

finansowych i z jakich źródeł one pochodziły. Oczywiście bardzo ważną rzeczą też jest 

umieszczenie dat na dokumentach.       

Radna U. Krzymowska poinformowała radnych, że Komisja Rewizyjna na swoim 

posiedzeniu, przy 5 osobowym składzie komisji, było obecnych 3 członków, „za” wotum 

zaufania głosował 1 radny, 2 radnych było „przeciw” udzieleniu wotum zaufania.  

Przewodniczący Rady otworzył debatę w tym punkcie.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że przeanalizowała cały raport i niektóre opisy są 

bardzo precyzyjnie a w niektórych przypadkach jest tego mniej. Bardzo ładnie jest 

przygotowana cześć opisowa dotycząca oświaty. Natomiast sytuacja dotycząca SP ZOZ jest 

opisana bardzo zdawkowo. Uważa, że ten raport powinien zawierać analizę finansową i wnioski 

z ich spostrzeżeń, bo tego brakuje. Uważa, że w tym raporcie powinny też pojawiać się 

zagrożenia. Również z jednej części raportu dowiedziała się na temat w razie zagrożenia 

militarnego. Być może nie będzie nic takiego, ale na podstawie tego raportu nie jesteśmy 

przygotowani, poza tym że zmobilizujemy osoby, które mamy i przejmiemy sprzęt od 

właścicieli prywatnych. Ma jeszcze taką uwagę techniczną na przyszłość, raport w formie pdf 

jest pisany różną czcionką i jest bardzo trudno go czytać.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia tego raportu, czy możemy 

kontynuować dalej dyskusję.  

Radny uznali, że nie ma potrzeby omawiania tego raportu.  

Przewodniczący Rady poprosił o odniesienie się do wypowiedzi radnej.  

Joanna Urbankowska kierownik Wydziału Oświaty i Zdrowia w ramach 

usprawiedliwienia odniosła się do pytania, dlaczego jest tak mało informacji odnośnie S ZOZ 

w porównaniu do spraw oświatowych. Ponieważ do 30 maja SP ZOZ ma obowiązek 

opracowania i przekazania do powiatu raportu o swojej sytuacji ekonomicznej i finansowej. SP 

ZOZ wywiązał się z tego zadania i na podstawie tego będzie przygotowywany projekt uchwały 

w sprawie oceny tej sytuacji przez państwa. Szczegółowa informacja na temat dzielności 

merytorycznej jak i finansowej SP ZOZ będą przedstawione państwu na innej sesji.  
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Sekretarz Powiatu Iwona Sokołowska powiedziała, że jak już państwo słyszeliście 

Starosta w sposób bardzo szczegółowy podsumowała działalność zarządu powiatu za rok 

poprzedni. Takie jest to zadanie raportu o stanie powiatu, o tym mówi art. 30 a ustawy o 

samorządzie powiatowym. Jednym z punktów zawartych w raporcie o stanie powiatu jest 

informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Powiatu. Rada Powiatu w roku 2022 podjęła 63 

uchwały, z tego 34 uchwały zostały zrealizowane, a 27 uchwał jest w trakcie realizacji. 

Również były uchwały, które zostały podjęte w roku 2021 a ich realizacja obowiązywała rok 

2022. Takich uchwał było 21 w tym 9 zrealizowano a 12 jest w trakcie realizacji. Żadna 

uchwała nie została uchylona przez nadzór prawny. Następnie poinformowała o świadczeniu   

przez Powiat Sokołowski Nieodpłatnej Pomocy Prawnej. Pomoc prawna jest świadczona 

codziennie w wymiarze 4 godzin w sześciu lokalizacjach. W roku 2022 ogółem udzielono 

pomocy prawnej 600 osobom. Kwota dotacji na to zadanie to 132 tys. zł. i przekazana została 

na udzielanie nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz 

edukacji prawnej i została wykorzystana w 100%. Również odbywała się edukacja prawna, 

zostało opracowanych 6 poradników prawnych, oraz zostały przeprowadzone prelekcje 

edukacyjne z zakresu podstaw prawa dla uczniów ZS Nr1 i I LO w Sokołowie Podlaskim.   

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę w tym raporcie na stan demograficzny powiatu 

i spadek liczby mieszkańców.    

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.       

  

Ad. 6  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego wotum zaufania.   

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 10 głosów, oddano 2 głosy „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 7 do protokołu. 

W/w Uchwała Nr XLIX/293/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Sokołowskiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. Sprawozdanie finansowe stanowi 

załącznik nr 9, sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022r. stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

Skarbnik Iwona Odrobińska omówiła powyższy projekt uchwały 

 Radna L. Oleszczuk powiedziała, że w zasadzie, jeśli budżet był zrealizowany zgodnie 

z uchwałami, to powinniśmy przyjąć te sprawozdania. Natomiast uwagi mogą dotyczyć 

proporcji wydatkowanych środków.  Na przyszłość jest taki apel, aby rekompensować wydatki, 

aby to był zrównoważony rozwój zobrazowany w budżecie. Mamy mnóstwo inwestycji jakie 

można było przeprowadzić w oświacie i chcielibyśmy, aby oświata została dostrzeżona. Z 

raportu wynika, że musimy płacić za to, co nie dopłacają inni, chodzi tu o subwencję 

oświatową.   

Starosta E. Sadowska powiedziała, że na wcześniejszej wypowiedzi mówiła o 

zamysłach zarządu względem oświaty. Zarząd cały czas ma na uwadze sprawy oświatowe. 

Wierzy, że uda się pozyskać środki zewnętrzne na rozbudowę ZSS, co poprawi warunki bytowe 

w szkole. Jest koncepcja budowy sali gimnastycznej w I LO. Myśli, że wspólnie zdecydujemy 

o projektowaniu i w latach kolejnych pozyskiwaniu środków na oświatę. W roku bieżącym 

zostaną przekazane środki dla ZS Nr 1 na pomoce dydaktyczne w wysokości ok. 800 tys. zł.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że dostrzega starania powiatu o pozyskanie środków, 

chciałaby podkreślić, że my jesteśmy niedofinansowani w wielu dziedzinach. W służbie 

zdrowia jest niedoszacowanie punktu za usługi zdrowotne. W oświacie niedoszacowane 
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wydatki, te które powinny być subwencjonowane. W pomocy społecznej też jest 

niedoszacowanie, itd. To jest niesfinansowanie należycie zadań przez różnego rodzaju 

ministerstwa. My ze swoich zadań wywiązujemy się jak na razie wzorowo.  

Radny B. Czarnocki odniósł się do wypowiedzi radnej Oleszczuk co do szacowania. 

Budżet na 2022 r był oparty o dane i ceny z 2021r. W roku 2022 miały miejsce pewne 

wydarzenia polityczne jak i wzrost inflacji. Wiemy, że w służbie zdrowia jak i w oświacie są 

prowadzone duże inwestycje. Dofinansowanie w oświacie jest coraz większe, bo wchodzą 

nowe metody nauczania. W służbie zdrowia wchodzą nowe metody diagnozowania i leczenia. 

To wszystko pociąga za sobą nowe inwestycje w sprzęt, aparaturę i w nowe pomieszczenia.  

Wicestarosta R. Domański powiedział, że oświata została przekazana samorządom 24 

lata temu i z własnego doświadczenia wie, że nigdy oświata się nie finansowała. W 

międzyczasie samorządy zamykały szkoły z różnych przyczyn a przede wszystkim ze 

względów ekonomicznych. W samorządach trzeba dokładać własne środki finansowe do 

subwencji oświatowej.    

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że ona staje w obronie naszego budżetu a nie 

krytykuje to co zostało zrobione. Powiedziała, że powiat wywiązuje się wzorowo ze swoich 

przedsięwzięć jakie bierze na siebie. Natomiast to, że musi brać coraz więcej na siebie, a panuje 

ogólna satysfakcja, że wszystkie rzeczy układają się dobrze, tylko czasami samorządy kuleją. 

Nad tym nie można przejść do porządku, jakby nic nie było, bo ok. 7 mln zł. jest dofinansowanie 

do oświaty, jeszcze chyba nie było takiej sytuacji. Rozumie to, że my musimy dołożyć. Tylko 

my w ten sposób zwiększamy nasz deficyt budżetowy. Natomiast samorządy oczekują 

sfinansowania braku środków ze strony państwa.   

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.   

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciw” nie było, 1 radny 

„wstrzymał się” od głosu, załącznik nr 11 do protokołu.  

W/w Uchwała Nr XLIX/294/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.         

 

Ad. 8  

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Powiatu Sokołowskiego 

za 2022 rok.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciw” nie było, 1 

radny „wstrzymał się” od głosu, załącznik nr 13 do protokołu.  

W/w Uchwała Nr XLIX/295/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, po zapoznaniu się z: 

a/  sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Sokołowskiego za 2022 r. załącznik nr 10 

do protokołu, 

Chętnych do zabrania głosu nie było. 

b/  sprawozdaniem finansowym Powiatu Sokołowskiego za 2022 r., załącznik nr 9 do 

protokołu, 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

  c/ Przewodniczący Rady odczytał opinię RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Sokołowskiego za 2022 r., załącznik nr 15 do protokołu, 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

d/  informacją o stanie mienia Powiatu Sokołowskiego, załącznik nr 10 do protokołu,  
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Chętnych do zabrania głosu nie było.  

e/  Przewodniczący Rady odczytał elementy opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Sokołowskiego wraz z wnioskiem w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Sokołowskiego, załącznik nr 16 do protokołu,  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

f/  Przewodniczący Rady odczytał opinię  RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Sokołowskiego, załącznik nr 17 do protokołu, 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Sokołowskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2022 rok, 

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciw” nie było, 1 radny 

„wstrzymał się” od głosu, załącznik nr 18 do protokołu.  

W/w uchwała Nr XLIX/296/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Starosta podziękowała za udzielenie wotum zaufania i udzielone absolutorium w 

imieniu własnym i całego Zarządu Powiatu.  

 

Przewodniczący Rady pogratulował staroście i zarządowi powiatu uzyskania 

absolutorium za 2022r.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach.  

Wznowienie obrad po przerwie.  

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Miastu Sokołów Podlaski 

wykonania zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Rozbudowa 

drogi powiatowej nr 4228W (ul. Fabryczna) na odcinku od granic Miasta Sokołów Podlaski do 

skrzyżowania z drogą krajową nr 62 (ul. Węgrowska) tj. od km około 8+105 do km około 

9+775”.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 20 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/297/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad. 11  

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki wykonania 

zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) w miejscowości Wólka Okrąglik, gm. 

Kosów Lacki od km 4+740 do km 5+735”. 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 22 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/298/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. 12 
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Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki wykonania 

zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 4220W na odcinku Grzymały – Kutyski, gm. Kosów Lacki o długości 2,300 km.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 24 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/299/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 25 do protokołu.  

 

Ad. 13  

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Kosów Lacki wykonania 

zadania z zakresu inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej (dawny przebieg drogi wojewódzkiej nr 627) – ul. Małkińska w Kosowie Lackim 

od km 0+830 do km 1+825”.   

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 26 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/300/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 27 do protokołu.  

 

Ad. 14  

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania z zakresu 

inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3908W w 

obrębach Kurowice i Kolonia Kurowice, na odcinku o długości około 2,290 km (od drogi 

krajowej nr 63 do miejscowości Paderewek – do granicy Gminy Sabnie).” 

Radny J. Strzała powiedział, że z tego co się orientuje, to te drogi to są popegeerowskie 

i starostwo miało je wykonywać, czy odbyły się przetargi, czy te drogi przejmuje gmina i będzie 

je wykonywać.  

Wicestarosta R. Domański odpowiedział, że przetargi się odbyły, umowy są 

podpisane. Natomiast uchwała dotyczy innej drogi, która nie była wnioskowana do Polskiego 

Ładu. Gmina w całości przejmuje ten odcinek drogi i będzie występowała z wnioskiem o 

dofinansowanie. Natomiast co do kolejnej uchwały to jest to kontynuacja tej drogi, na którą jest 

już podpisana umowa i gmina przejmuje ten odcinek drogi do realizacji. To są nowe odcinki 

dróg.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 28 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/301/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 29 do protokołu.  

 

Ad. 15  

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sabnie wykonania zadania z zakresu 

inwestycji na drogach kategorii powiatowej pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3919W 

relacji Stasin – Kurowice, na odcinku o długości około 0,567 km” 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 30 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/302/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 31 do protokołu.  
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Ad. 16  

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Sokołowie Podlaskim. 

Radna L. Oleszczuk poprosiła o podanie daty pierwszego posiedzenia Rady 

Społecznej. 

Starosta powiedziała, że pierwsze posiedzenie Rady Społecznej SP ZOZ zwołuje na 

dzień 11 lipca 2023r. godz. 900 . 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 32 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/303/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 33 do protokołu.  

 

Ad. 17  

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036. 

Wicestarosta R. Domański zgłosił i omówił autopoprawkę do projektu uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Sokołowskiego na lata 2023-36.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą autopoprawkę.  

 W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 34 do protokołu.    

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciw” nie było, 1 radny 

„wstrzymał się” od głosu, załącznik nr 35 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/304/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 36 do protokołu.  

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

Wicestarosta Ryszard Domański zgłosił i omówił autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Sokołowskiego na 2023r.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą autopoprawkę.  

 W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 37 do protokołu.    

Radna L. Oleszczuk poprosiła o wyjaśnienie zapisów w uchwale budżetowej 

dotyczących zwiększenia deficytu.  

Skarbnik powiedziała, że następuje zwiększenie deficytu o kwotę 500 tys. zł. do 

wysokości 17.290.141,99 zł., który zostanie sfinansowany przychodami.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.     

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Sokołowskiego na 2023r. 

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciw” nie było, 1 radny 

„wstrzymał się” od głosu, załącznik nr 38 do protokołu.    

W/w Uchwała Nr XLIX/305/2023 została podjęta i stanowi złącznik nr 39 do protokołu.  

 

Ad. 19  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      
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Chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 20 

Sprawy różne.   

Wicestarosta R. Domański pogratulował podkomisarzowi Tomaszowi 

Ślepowrońskiemu funkcjonariuszowi Komendy Powiatowej Policji z Sokołowa Podlaskiego za 

zajęcie I miejsca w Ogólnopolskim Konkursie „Policjant Służby Kryminalnej Roku 2023”. 

Finał konkursu odbył się 21 czerwca 2023 r. w Szkole Policji w Pile.  

Radny J. Strzała powiedział, że został ogłoszony nabór wniosków na drogi 

popegeerowskie, Gmina Jabłonna L. posiada taką drogę w okolicach Czortek i jest to droga 

powiatowa.  

Starosta powiedziała, że niedawno pojawił się ten program i zarząd na najbliższym 

posiedzeniu będzie się zastanawiać nad kolejnymi drogami do tego programu i będzie wzięta 

pod uwagę ta droga.  

Radna L. Oleszczuk zapytała, czy jest szansa na złożenie wniosku o dofinansowanie 

przebudowy drogi powiatowej w połączeniu powiatu sokołowskiego i węgrowskiego na 

odcinku Maliszewa – Rostki i drogi na odcinku Jakubiki -  Rytele Święckie łącznie z Gminą 

Ceranów.  Czy jest szansa w najbliższym naborze na złożenie takiego wniosku.  

Starosta powiedziała, że marzeniem zarządu jest wykonać wszystkie drogi. Znana jest 

droga z Maliszewy do Rostek, jest to droga żwirowa, ciężki sprzęt jeździ po tej drodze. Co do 

pojawionego się naboru to decyzje będą podejmowane na najbliższym zarządzie. Jeśli chodzi 

o inne drogi to będziemy się jeszcze nad tym zastanawiać. Jest jeszcze droga na odcinku Tosie 

– Jakubiki – Rytele, która wymaga pilnej naprawy. Będziemy czekać na kolejne nabory i 

pojawiające się środki. Również musimy wziąć pod uwagę możliwości finansowe naszego 

powiatu.   

Wicestarosta R. Domański poprosił o zachowanie szczególnej rozwagi w okresie 

wakacyjnym przy korzystaniu z różnego rodzaju zbiorników wodnych.   

Radny J. Strzała powiedział, że gmina na pewno wywiązuje się z tych obietnic, tylko 

starostwo się z tego nie wywiązuje, gdyż byliście państwo na niektórych sesjach Rady Gminy 

i obiecywaliście pewne rzeczy, również co do drogi Bujały -Wierzbice.      

Wicestarosta R. Domański powiedział, że w punkcie 17 porządku dzisiejszej sesji na 

str. 24 pozycja 5 i w porządku sesji w pkt. 18 str. 16 pozycja 13 jest wszystko zapisane, jeśli 

chodzi o drogę Bujały – Wierzbice.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady poinformował o pismach jakie w okresie międzysesyjnym 

wpłynęły do Rady Powiatu Sokołowskiego. Poprosił o udrożnienie skrzynek email, gdyż 

niektóre są przepełnione.  

Przewodniczący Rady odczytał zbiorczą informację o petycjach rozpatrywanych przez 

Radę Powiatu Sokołowskiego w 2022 r., załącznik nr 35 do protokołu.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

    

Ad. 21  

Starosta odczytała zbiorczą informację o rozpatrywanych petycjach kierowanych do 

Starosty Sokołowskiego i Zarządu Powiatu Sokołowskiego w 2022 r., załącznik nr 36 do 

protokołu.    

 

Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Powiatu Sokołowskiego.   

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że już tę sprawę uzgodniła odnośnie przekazywania 

protokołów w wersji pdf, gdyż w innym formacie na naszych nośnikach się nie otwiera 

dokument.   
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Nie zgłoszono innych uwag do protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z obrad XLVIII sesji Rady 

Powiatu Sokołowskiego. 

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 37 do protokołu.   

 

Ad. 22 

Zamknięcie sesji.         

Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady o godz. 15 00 zamknął obrady XLIX sesji 

Rady Powiatu Sokołowskiego.    

   

                                                                                                 

 PRZEWODNICZĄCY RADY POWIATU   

                                                                                                                          Jacek Odziemczyk    

 

Protokół sporządziła  

Alicja Chormańska   
 

 

 


